
Po
volitvah
LETO&NJE volitve so za nami in kljub števil-
nim odprtim vprašanjem, ki so jih prinesle,
smo lahko zadovoljni z njihovimi rezultati.
Volitve so potekale v veliki časovni stiski, ki
jo je povzročilo zelo kasno sprejetje ustave
in volivnega zakona, tako da je bil volivni p o
stopek učvrščen šele po krajevnih kandidacij-
skih konferencah in kandidacijskih konferen-
cah v delovnih skupnostih. Volivni sistem je
bil nov, precej kompliciran in marsikomu tudi
težko razumljiv. Pravilnike o volitvah, katere
so bile dolžne sprejeti občinske konference
SZDL, smo morali večkrat in zadnji hip uskla-
jevati z volivnimi predpisi.

Socialistična zveza je ob sodelovanju sindi-
kata in vsestranski pomoči Zveze komunistov
na terenu uspela vzpostaviti demokratičen me-
hanizem, kjer so voiivci lahko na širši osnovi
kot doslej predlagali kandidate za odbornike
in poslance. Naša občinska konferenca Sociali-
sticaie zveze je upešno prestala te nove naloge
in se je ob novem volivnem zakonu afirmirala
kot organizator celotne družbenopolitične de-
javnosti ob volitvah.

Množico opravil, katere nam je naložil novi
volivni postopek, smo uspeli opraviti, čeprav
je bilo v nekaterih krajevnih. organizacijah
otežkočeno evidentiranje za odborniške kan-
didate. Več kot 80 % vseh odborniških kandi-
datov je bilo sprejetih na kandidacijskih kon-
ferencah in večino predlaganih so potrdili tudi
zbori volivcev. Protipredlogi proti evidentira-
nju kandidatov so bili samo v krajevni skup-
nosti Dravlje in v delovni organizaciji »PLU-
TAL«.

Letošnje volitve so potekale včasih tudi
nekoliko kampanjsko, zlasti pa nismo imeli
dovolj časa, da bi zagotovili boljšo strukturo
kandidatov. Predvsem manjka med kandidati
žena, tako da bodo morale v bodoče krajevne
konference SZDL kot tudi sindikalne organi-
zacije posvečati več pozornosti dmžbenopoli-
tičnemu uveljavljanju žena, kajti le tako b o
mo dosegli pravilnejše strukture. Izkušnje le-
tošnjih volitev so pokazale, da je potrebno, da
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postane evidentiranje stalna obveznost vseh
družbenih organizacij, zlasti pa se je pokazala
potreba, ustanoviti posebno kadrovsko komi-
sijo pri SZDL, katere naloga naj bi bila, da
redno beleži vse kadrovske premike v občini.
Takšna komisija pa ne bi smela biti perso-
nalna komisija oziroma komisija, ki bi lahko
forumsko postavljala kandidate. Njena naloga
naj bo zagotavljanje ustreznejših struktur s
tem, da aktivneje spremlja delo vseh občanov,
ki delujejo v družbeno-političnem življenju.

Zbori volivcev, ki so bili letos ob volitvah
večkrat sklicani, so biii dokaj dobro obiskani
tako, da že leta nazaj ne pomnimo takšne ude-
ležbe, hkrati pa so bili vsebinsko dobro priprav-
ljeni. Izkazalo se je, da zbori volivcev niso
preživela oblika, temveč, da še niso dovolj za-
živeli, da bi postali pomembnejši element od-
ločanja občanov. Ob kandidiranju za Zbor na-
rodov lahko ugotovimo, da so imele občinske
konference premalo vpliva na formiranje kan-
didatne liste. Težišče vseh priprav na prihod-
njih volitvah za Zbor narodov naj bo na tem,
da opravimo pri občinskih kandidacijskih kon-
ferencah predhodne konzultacije o pripravi
kandidatne liste za Zbor narodov.

Ob letošnjih volitvah so bili kandidati, zlasti
pa oni za poslance, zelo aktivni. Udeležili so se
večine kandidacijskih konferenc, zborov voliv-
cev ter se tako predstavili svojim volivcem
ter se izjasniii o vseh družbeno-političnih vpra-
šanjih ter o programu Socialistične zveze.
Drži pa, da so bili kandidati za občinske in
mestne odbornike, razen nekaterih primerov,
preskopo predstavljeni. Ob kandidiranju se
zastavljajo vprašanja, kakšna naj bo agitacija
za posameznega kandidata. Nekateri primeri
v občini ob zadnjih skupščinskih volitvah opo-
zarjajo na to, da bo treba sprejeti določila o
ravnanju kandidatov, kakšen naj bo njihov od-
nos do SZDL in obratno — to se pravi ne-
kakšni volivni bonton. Takšna pravila so po-
trebna še zlasti zato, ker ugotavljamo, da so
vsi kandidati kandidati Socialistične zveze in
da so formalno enakovredni. Ta ugotovitev pa
seveda ne more vzdržati, če ocenjujemo ob
kandidatih tudi njihove osebne kvalitete.

Udeležba v letošnjih volitvah je bila dobra,
ob upoštevanju upravičeno odsotnih volivcev
je biia resnična abstinenca zelo nizka, vendar
lahko ugotovimo, da je manjše število ne-
veljavnih glasovnic bilo oddano tam, kjer je
kandidiralo po več kandidatov, ali pa v onih
primerih, kjer je bil en sam kandidat, pa je
bil ta dovolj predstavljen volivnemu telesu.

V povolivnem obdobju moramo težiti za tera,
da bodo izvoljeni odborniki in poslanci še
bolj povezani z volivci. VolivceHi pa moramo
zagotoviti vpogled v delo odbornikov in vpliv
na dejavnost skupščin. Izboljšati bo treba in-
formiranost poslancev o vseh dogajanjih v
občini ter omogočiti redno delovno povezavo
med poslanci in volivci. Poslanske pisarne bo
treba organizirati na tak način, da se bo v
njih zbiralo gradivo in dokumentacija, tako
skupščine, kot tudi družbenih in delovnih or-
ganizacij. Od krajevnih organizacij SZDL in
krajevnih skupnosti je sedaj odvisno, ali se bo
začeto delo in sodelovanje poslancev z volivci
nadaljevalo tako kot v prvih mesecih po vo
litvah, ali pa bodo dopustile, da bo to sode-
lovanje samo občasno in obsojeno na zavi-
ranje.
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